

**August 10, 1953**  
**Protocol No. 24 of a Meeting of the Special  
Committee Under the Council of Ministers of the  
USSR**

**Citation:**

"Protocol No. 24 of a Meeting of the Special Committee Under the Council of Ministers of the USSR", August 10, 1953, Wilson Center Digital Archive, Archives of the President of the Russian Federation

<https://wilson-center-digital-archive.dvincitest.com/document/112934>

**Summary:**

An assignment of tasks pertaining to aid dispersement were given at the meeting--Molotov must write the telegram to Kim Il Sung informing him of one million rubles of aid to be sent; Molotov and Mikoyan were given the task of answering any questions that arose in response to the telegram.

**Original Language:**

Russian

**Contents:**

Original Scan

полстарики всех стран, соединитесь!

Коммунистическая Партия Советского Союза. ЦЕНТРАЛЬНЫЙ КОМИТЕТ

П24/У

Т.т. Молотову, Микояну, Коробову.

1.УШ. 19.53г.

Выписка из протокола № 24 заседания Президиума ЦК от 10 августа 1953 г.

О помощи Советского Союза Корейской Народно-Демократической Республике в деле восстановления народного хозяйства, разрушенного навязанной корейскому народу войной.

1. Поручить МИД СССР (тов. Молотову В.М.) подготовить текст телеграммы тов. Ким Ир Сену по поводу выделения в распоряжение Правительства Корейской Народно-Демократической Республики одного миллиарда рублей.

2. Поручить т.т. Молотову В.М. и Микояну А.И. рассмотреть вопросы, поставленные тов. Ким Ир Сеном, изложенные в телеграммах т. Суздалева от 5 и 7 августа 1953 года, и представить предложения.

СЕКРЕТАРЬ ЦК

3-лл